
 

 

 

 

 
                                                  26-25מס'      10.7.2025  

643.10.2023 
 

 מסע בין כוכבים 

למפגשים במשקים ודורון סט )יו"ר המועצה(  השבוע התלוויתי ליזהר לנדאו, מנכ"ל מועצת הכותנה,  

היא   הפגישות  מטרת  בקיבוץ.  והעסקים  הגד"ש  מנהלי  בפני עם  העומדים  המחסומים  את  לזקק 

ההחלטה האם להמשיך ולגדל כותנה. ולא פחות חשוב, לגבש פתרונות ביניים שיאפשרו להסיר את  

הכותנה יתייצב ברמה העולמית. מטבע הדברים נחשפנו גם להסתכלות רחבה    שוקהחסמים, עד ש

על הגד"ש במשק וגם להתנהלות עכשווית, שבאה להבטיח את הכנסות המשק, בפוטנציאל הקיים. 

אחריות המנהלים ברורה! והיא צריכה לחשב גם את הטווח הקצר וגם את הארוך על מיקומו ועתידו  

תזרים מזומנים קשה עד בלתי אפשרי אתגר  מספר נושאים:  כחוט השני  בשיחות עלו    של הגד"ש.

הוודאות המלווה  -ואי  מזיקים,  שקים וכן בעיות יסוד של ענף הכותנה, ובהם: זנים, מחלותלמרבית המ

לכך אנו    שורת הרווח.   – את הענף. כדי להמשיך ולגדל כותנה בישראל צריך להתקיים תנאי בסיסי  

צריכים "להרוויח זמן" עד לקיום תנאים נוספים, כגון טיפוח זנים עמידים, בעלי יבול ואיכות גבוהים,  

וודאות, צריך לגדר סיכונים  -במקום בו אנו מזהים פוטנציאל עתידי לצד איוהורדת עלויות הייצור!!  

 בתוך מגרש ולהעז. כמה להעז? עד גבול הכישלון. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 כפסע מקציר/אסיף 
 תירס לתחמיץ                                                חמניות                                       אבטיח לגרעינים

 

 

 

 

 

 

 

 כותב נועם עמיר למגדלים  – אזהרת מסע

בחיתוכי הקנה   בתירס לתחמיץ לקראת קציר יש מופע די נרחב של התייבשות מהירה של עלים. "

לא מצאתי סימנים למחלה. בדרך כלל נמצא עומס רב של אקריות ויתכן שזה הגורם לייבוש  

 המהיר. זה לא משהו חדש אך העוצמה מפתיעה.

 נתיים בזנים אלתי, הטאי, וקולוסיאוס ובמשקים שונים.יראיתי ב

לא מאמין שיש פגיעה ביבול אבל זה מקצר את הזמן בין סגירת מים לקציר כי גם הקנה מתייבש  

בעקבות העלים. בד"כ המופע לא אחיד ולכן מקשה על קבלת החלטות כי השדה נע בקיצוניות בין  

 בתחילת קצירי התירס לתחמיץ, נרשמים יבולים טובים!           . .."רטוב מידי ליבש מידי.

 

 מישהו לדבר איתו 

רגילה,   יודעים... שאלה  "מה שלומך?". אתם  ושאל  ותיק  מגדל  אלי  פנה  באחד מפגשי המגדלים, 

סטנדרטית, איננה מכוונת לעומקם של דברים. כך גם התשובה. בארגז הכלים שלי, התשובה היא:  

עדן. הוא יודע, שאני יודע שהוא לא קונה את זה. השיחה מתגלגלת  -פסע מגןדבש, אחלה, או כּהכל  

הכללי. אבל איפה אנחנו בתוך זה? איך באמת זה משפיע על כל אחד באופן    המצבבאופן טבעי על 

שאלתי.  ?  אישי? ואז הוא מסתכל עלי בעיניים חכמות ואומר,  אתה צריך לדבר עם "מישהו". למה

חייכתי לעצמי והפטרתי, "אני בסדר".     דואג לכל. ומי דואג לך?  מארגן, כותב, מדבר,  ,כי אתה מוביל

 אח"כ חשבתי לעצמי, בלי שאף אחד ישמע, האומנם?ו
      

 שבוע הבא                                                    כותנה ותירסשדות   – גד"ש עציון     

 15/7יום ג'  –צוות הדרכה                                                                            

 16/7יום ד',   – מפגד"ש בכנסת                                                                            

                                                       

 

 

           תקוות גדולותו          שלום שבת                                                                                 


